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FlashFlash

naszym obowiązkiem jest dalsze pomnażanie 
zasobności naszej nadmorskiej małej ojczyzny. 
sztafeta pokoleń biegnie dalej, więc, jak 
pisał lech bądkowski – patron pomorskiej 
samorządności – powinniśmy być niezmiennie 
zwróceni twarzą ku przyszłości – podkreśla 
mieczysław struk, marszałek województwa 
pomorskiego.

Przywidz dostał 1,3 miliona  
Wójt Marek Zimakowski i marszałek województwa 
pomorskiego podpisali umowę, dzięki której gmina Przywidz 
otrzyma ponad 1,3 mln zł. Pieniądze będą wydane na 
przebudowę trzech ulic: Chabrowej, Skarpowej i Łokietka.

Dumni z mieszkańców  
Podczas najbliższej sesji Rady Miasta Pruszcz Gdań-
ski uhonorowani zostaną uczniowie, którzy w ciągu 
minionego roku szkolnego osiągnęli znaczące sukcesy 
w różnych dziedzinach – nauce, sporcie czy kulturze.

13 lat „Olimpiady Przyjaźni” w Giemlicach
Ostatnia sobota maja to dzień, który już od 13 lat 
zarezerwowany jest na jedno wydarzenie – „Olimpiadę 
Przyjaźni”, która odbywa się w Ośrodku Rewalidacyjno-
Wychowawczym „Żuławski Słonecznik” w Giemlicach.

str. 6 str. 11str. 4

tworzymy wspólnotę mieszkańców, którą staramy się rozwijać

25 LAT SAMORZĄDU WOJEWÓDZTWA POMORSKIEGO

w polskiej Filharmonii bałtyckiej zainaugurowano obchody 
25-lecia samorządu województwa pomorskiego. podczas uro-
czystości wręczono honorowe wyróżnienie za zasługi dla pomo-
rza. odebrał je Jerzy Grzywacz. wyróżniono także osoby z naj-
dłuższym stażem na stanowiskach prezydentów i burmistrzów 
miast, starostów i wójtów gmin. 
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Zagraniczni goście w powiecie  
Powiat gdański odwiedzili goście z zagranicy. Wi-
zyta była częścią projektu Erasmus+. Jego uczest-
nicy wzięli m.in. udział w seminarium eksperc-
kim, które zorganizowano w szkole w Rusocinie.
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21. RAZ Z ABSOLUTORIUM

„oczko” wójt Magdaleny 
kołodziejczak 

Po zatwierdzeniu sprawoz-
dania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem rocznym 
z wykonania budżetu, a także 
po zapoznaniu się z pozytyw-
ną opinią komisji rewizyjnej 
Rady Gminy Pruszcz Gdań-
ski oraz pozytywną opinią 
Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w  Gdańsku, radni 
udzielili wójt Magdalenie 

Kołodziejczak absolutorium 
z  tytułu wykonania budżetu 
za 2022 rok.
Wójt podziękowała wszyst-
kim radnym za współpracę, 
swoim zastępcom, skarbnik 
oraz sekretarz, a  także pra-
cownikom urzędu.

(MB)

PROJEKT ERASMUS+

zagraniczni goście w powiecie gdańskim
Powiat gdański odwiedzili go-
ście z zagranicy. Ich wizyta nie 
była przypadkowa, ponieważ 
jest ona częścią projektu Era-
smus+. W tym czasie uczestni-
cy projektu wzięli m.in. udział 
w  seminarium eksperckim, 
które zorganizowano w  Ze-
spole Szkół Technicznych 
Centrum Kształcenia Zawo-
dowego w Rusocinie.
Powiat gdański odwiedzili go-
ście z: Egiptu, Jordani, Węgier, 

Grecji, Ukrainy, Macedonii 
Północnej, Turcji, Włoch oraz 
Niemiec.
 – Uczestnicy projektu od-
wiedzili nasze starostwo oraz 
niektóre szkoły z  powiecie 
gdańskim. Spotkali się także 
z  lokalną społecznością ukra-
ińską, która objęta jest wspar-
ciem przez szkołę w Rusocinie 
i samorząd powiatowy. Udział 
w  tym międzynarodowym 
projekcie daje naszym uczniom 

i nauczycielom nie tylko moż-
liwość podróżowania do cie-
kawych i atrakcyjnych krajów. 
To doskonała okazja przede 
wszystkim do poprawienia 
swoich umiejętności języko-
wych, ale również do pozna-
wania kultur i  tradycji innych 
krajów oraz nawiązywania 
kontaktów interpersonalnych 
– mówi nam Marian Cichon, 
starosta gdański.
W ramach projektu odbyły się 

też spotkania z grupą uczniów 
i  gronem pedagogicznym ru-
socińskiej szkoły. Przepro-
wadzono też warsztaty, które 
związane były z integracją mię-
dzykulturową oraz sesje budowy 
potencjału, wymiany doświad-
czeń i dobrych praktyk pomiędzy 
organizacjami zaangażowanymi 
w realizację projektu, prowadzo-
ne na zasadach Word Cafe.

(GR)

  wójt magdalena kołodziejczak i przewodniczący  
rady Gminy pruszcz Gdański marek kowalski

przy oddanym kilka miesięcy temu do użytku budynku katolickich szkół niepublicznych w pruszczu 
Gdańskim została uroczyście otwarta nowa przestrzeń edukacyjno-wypoczynkowa „zielona 
czytelnia przy bramie”.  

To efekt projektu uczniow-
skiego realizowanego w  ra-
mach Programu Fundacji Ban-
ku Santander „Tu mieszkam, 
tu zmieniam EKO”.  
W  2022 roku Fundacja Bank 
Santander ogłosiła nabór do 
programu, którego celem jest 

zmiana najbliższego otocze-
nia, szczególnie przestrzeń 
przeznaczona dla dzieci 
i młodzieży.
Dzięki finansowaniu projek-
tu ze środków Fundacji Bank 
Santander została zrealizo-
wana inwestycja „Zielona 

Czytelnia przy BRAMIE”. 
Zakupiono donice, ławecz-
ki, rośliny, tabliczki z  nazwa-
mi roślin. Uczniowie zapro-
jektowali nasadzenia i  sami 
posadzili rośliny, zamieścili 
tabliczki. Powstała przyja-
zna przestrzeń do nauki albo 

odpoczynku. Przede wszyst-
kim jest to miejsce współorga-
nizowane przez dzieci, dające 
im poczucie wpływu na swoje 
otoczenie.
 

(AN)

ZIELONA CZYTELNIA PRZY BRAMIE

Miejsce współzorganizowane przez dzieci
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Małgorzata Czarnecka-Szafrań-
ska, przewodnicząca Rady Mia-
sta Pruszcz Gdański podkreśla, 
że warto zauważać i  doceniać 
osoby, którzy mają różne zainte-
resowania i  osiągają znakomite 
wyniki nie tylko na arenie powia-
towej, ale także ogólnopolskiej, 
a nawet międzynarodowej.
 – Jesteśmy bardzo dumni z na-
szych mieszkańców, którzy swo-
je pasje przekuwają w  sukcesy. 
W  tym roku wyłowiliśmy 163 
perełki, które zostaną nagrodzo-
ne na najbliższej sesji – mówi nam 
Małgorzata Czarnecka-Szafrań-
ska. – Poza tym na sesji uhono-
rowani zostaną laureaci kon-
kursu fotograficznego „Pruszcz 
zatrzymany w  kadrze”. Dzięki 
konkursowym zdjęciom chce-
my pokazać, jakie zmiany zaszły 
w naszym mieście. Będzie to też 
pamiątka dla przyszłych poko-
leń, jak kiedyś wyglądał Pruszcz 
Gdański, ponieważ fotografie są 
archiwizowane. Chcielibyśmy 
w  niedalekiej przyszłości wydać 
album fotograficzny o mieście.
W tym roku na konkurs zgłoszo-
no ponad 70 fotografii.
 – W  przeciwieństwie do ubie-
głego roku, wybory członków ko-
misji były jednogłośne. Wszyscy 
podkreślali dużą różnorodność 
zgłoszonych prac – komentuje 
Bartosz Gondek, kierownik Re-
feratu Ekspozycji i  Dziedzictwa 
Kulturowego, członek jury.
Już niebawem przed Domem 
Wiedemanna pojawi się wysta-
wa zewnętrzna prezentująca te-
goroczne zdjęcia uczestników 
konkursu. Jury zdecydowało, 
że I  miejsce należy się Jarosła-
wowi Semrau. Kolejne miejsca 
przyznano Agnieszce Wieczo-
rek i  Justynie Zagdan. Z  ko-
lei wyróżnienia przyznano: 

Krzysztofowi Rakowskiemu, Ka-
tarzynie Samorajczyk i Maciejo-
wi Nowosielskiemu.
Warto jeszcze wspomnieć 
o  „konkursie matejkowskim” or-
ganizowanym przez Szkołę Pod-
stawową nr 3 w Pruszczu Gdań-
skim. Z  roku na rok konkurs, 
który może pochwalić się już 
25-letnią historią, cieszy się co-
raz większym zainteresowaniem 
uczniów. Niektórzy z jego uczest-
ników swoją przyszłość związali 
z plastyką, studiując chociażby na 

Akademii Sztuk Pięknych. 
Lista osób, które będą wyróżnio-
ne na sesji, liczy ponad 160 na-
zwisk, a wśród nich są m.in.: Ju-
lia Smolarek (Laureatka II miej-
sca  w kategorii „kwartet fletowy” 
w  Międzynarodowym Konkurs 
Na Flet Solo), Jakub Wojewoda 
(2. miejsce w mistrzostwach wo-
jewództwa pomorskiego w  TE-
AKWON-DO ITF w  dwóch 
kategoriach), Natalia Smeja (1. 
miejsce w  Międzynarodowym 
Turnieju Tańca Time form Dan-
ce 2022 – modern formacje dzieci 
i  juniorów  oraz III miejsce solo 
– juniorzy), Wiktoria Zaborna 
(1. miejsce w VI Ogólnopolskich 
zawodach Karate GOJU-RYU, 
1. miejsce w Kata rywalizacja IV 
KYU), Natalia Stępień (1. miej-
sce More Than Words – festiwal 
poezji polskiej i angielskiej), Zo-
fia Kalińska (finalistka Olimpia-
dy z języka angielskiego i wiedzy 
o  Wielkiej Brytanii), Oliwier 
Wyrzykowski, Beata Pniew-
ska, Marcel Wysiecki, Adam 
Nagórny (2. miejsce w Ogólno-
polskich Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej w  Szachach Druży-
nowych), Maria Rękawek (3. 
miejsce w jeździe synchronicznej 

na lodzie  w  kategorii Juvenile 
na Mistrzostwach Polski 2023 
w  Toruniu, 3. miejsce w  mię-
dzynarodowych zawodach Ice 
Crystal Trophy for Synchroni-
zed Skating w  kategorii Juve-
nile, Ghent, Belgia), Tymon 
Rożnowski (2. miejsce w  Mi-
strzostwach Województwa Po-
morskiego w  TAEKWON-DO 
ITF w  konkurencji Układy „7” 
CUP), Arkadia Koralewska (2. 
Miejsce w  XIX Ogólnopolskim 
Konkursie Poetyckim „Miasto 
i  region w  Unii Europejskiej”), 
Tymoteusz Godyński (1. miej-
sce w Ogólnopolskim Konkursie 
„Orzeł matematyczny”, Zuzanna 
Bobińska (finalistka Olimpiady 
Lingwistyki Matematycznej).
Podobnie jak rok temu na sesji 
wręczone będą statuetki „Sa-
marytanin Roku”. Otrzyma-
ją je Alicja Ścierzyńska, była 

dyrektor Szkoły Podstawowej 
nr 3 oraz Olena Ulianowa, 
które zostaną uhonorowane za 
nieocenioną pomoc na rzecz 
mieszkańców Ukrainy, którzy 
znaleźli schronienie w  Prusz-
czu Gdańskim. 
 – Obie panie od wielu miesięcy 

pracują społecznie, aby pomóc 
osobom, które uciekły przed 
wojną w Ukrainie. Na rzecz in-
nych poświęciły część swojego 
życia – komentuje Małgorzata 
Czarnecka-Szafrańska. 

(lubek)

Życie Miasta/rekLaMa

PEREŁKI BĘDĄ NAGRODZONE NA UROCZYSTEJ SESJI

podczas najbliższej sesji rady miasta pruszcz Gdański uhonorowani zostaną uczniowie, którzy w ciągu minionego roku 
szkolnego osiągnęli znaczące sukcesy w różnych dziedzinach – nauce, sporcie czy kulturze. wręczone będą również, przy-
znawane od lat, statuetki „samarytanin roku” oraz nagrody za udział w miejskich konkursach. 

dumni z mieszkańców, którzy swoje 
pasje przekuwają w sukces
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  wiktoria zaborna 
  maria rękawek (pierwsza po prawej)

  natalia smeja

  1. miejsce - Jarosław semrau
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LAEUREACI POWIATOWEGO KONKURSU

wczoraj poznaliśmy laureatów powiatowego konkursu plastycznego „szczęśliwy dom, szczęśliwa rodzina”. zgłoszono do 
niego aż 221 prac, a ich autorzy oceniani byli z podziałem na kategorie.

szczęśliwy dom, szczęśliwa rodzina

Jury, któremu przewodniczy-
ła Olena Uljanova z Fundacja 
KIWI, przyznało dwa pierw-
sze miejsca w  grupie dzieci 
uczęszczających do placówek 
OREW. Autorami zwycię-
skich prac są: Martyna Jacy-
no i Mateusz Kowalski (ORW  

Żuławski Słonecznik). Drugie 
miejsca przypadły w  udzia-
le: Oliwierowi Sengerowi 
(SPS w  Warczu), Oskarowi 
Zdzebłowskiemu i Mateuszo-
wi Bielickiemu (obaj ORW 
Żuławski Słonecznik). Trze-
cie nagrody zdobyli Tomasz 

Kucharski (OREW Trąbki 
Wielkie) i  Malwina Kowal-
czyk (SPS w Warczu).
Wśród uczniów klas 0–III 
pierwsze nagrody przyznano 
ex aequo Carmen Panek (SP 
Skowarcz) i  Janowi Nagór-
skiemu (SP Kowale). Nagrody 

za 2. miejsca odebrali: Lena 
Ferens SP Skowarcz) i Jan Fe-
liks Blamowski (SP Czernie-
wo). Na najniższym stopniu 
podium stanęli Lena Pogoń-
ska (SP Skowarcz) i  Alek-
sandra Kurnikowska (SP 
Kłodawa), 

Wśród uczniów klas IV–VIII 
najlepsze prace – zdaniem 
jury – przygotowały Alek-
sandra Fuks (SP Rotman-
ka) i  Zuzanna Krywald SP 
Wiślinka). Izabela Piepiór-
ka (SP Kłodawa) i  Wiktoria 

Bajer (SP Wiślinka) zajęły 2. 
miejsca, a  3. Dawid Radkie-
wicz (SP Rotmanka) i Marcel 
Midera (SP Cedry Wielkie).

(GR)

Życie Powiatu
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KLESZCZEWO, KŁODAWA

Modernizują wodociągi
Ostatniego dnia maja Błażej 
Konkol, wójt Gminy Trąb-
ki Wielkie podpisał umowę, 
której przedmiotem jest wy-
konanie w  formule „Zapro-
jektuj i  wybuduj” nowych 
ujęć stacji uzdatniania wody 
i  modernizacji istniejących 
magistrali wodociągowych 
w Kleszczewie i Kłodawie.
Wartość umowy wynosi 9 
834 532,65 zł, a  wykonawca 
ma 40 miesięcy na realizację 
zadania od dnia jej zawarcia.
Inwestycja jest dofinansowa-
na z  Rządowego Funduszu 

„Polski Ład” Program Inwe-
stycji Strategicznych w wyso-
kości 5 000 000 zł.
 – Bardzo się cieszę, że bę-
dziemy realizować tę kosz-
towną, ale jakże potrzeb-
ną inwestycję. Zabezpieczy 
potrzeby gminy pod kątem 
zaopatrzenia mieszkańców 
w  wodę pitną, która staje się 
coraz cenniejszym, życiodaj-
nym zasobem – mówi Błażej 
Konkol.

(GR)
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PRZEDNIA ZABAWA, INTEGRACJA I RODZINNA ATMOSFERA

ostatnia sobota maja to dzień, który już od 13 lat zarezerwowany jest na jedno wydarzenie – „olimpiadę przyjaźni”, któ-
ra odbywa się w ośrodku rewalidacyjno-wychowawczym „Żuławski słonecznik” w Giemlicach w gminie cedry wielkie. 
w tym roku do Giemlic przyjechało 140 uczestników z całego pomorza.

13 lat „olimpiady Przyjaźni” w giemlicach

Olimpiada Przyjaźni ze skrom-
nej imprezy przerodziła się 
w wielkie wydarzenie o randze 
wojewódzkiej. W tym roku do 
Giemlic zjechali wychowan-
kowie ośrodków m.in. z  Pra-
but, Kwidzyna, Czarnej Wody, 
Trąbek Wielkich czy Laso-
wic. W tak licznym gronie nie 

brakowało też przedstawicieli 
gminy Cedry Wielkie.
 – Kolejny raz miałem przy-
jemność uczestniczenia we 
wspaniałej imprezie. Cieszę 
się, że Giemlice zamieniły się 
w  wioskę olimpijską, w  któ-
rej nie brakowało przedniej 
zabawy, integrującej lokalną 

społeczność oraz wyśmienitej 
i  rodzinnej atmosfery. Każdy 
z uczestników otrzymywał zło-
ty medal, ale myślę, że już sama 
możliwość uczestnictwa w  ta-
kiej olimpiadzie była dla wielu 
wielkim przeżyciem – podkre-
śla Janusz Goliński, wójt gminy 
Cedry Wielkie.
Z każdym rokiem impreza staje 
się coraz bardziej popularna, co 
przekłada się na liczbę uczest-
ników. W  tym roku Giem-
lice gościły dzieci z  OREW: 
Lasowice, Jeziernik, Czarna 
Woda, Caritas Trąbki Wiel-
kie, Prabuty, Okrągła Łąka 
oraz Przedszkola Kolorowego 
z Kwidzyna.
 – W naszej olimpiadzie są tyl-
ko zwycięzcy, którzy otrzymują 
złoty medal i  prezenty. Zaan-
gażowanie dzieci jest ogrom-
ne. To samo mogę powiedzieć 
o  placówkach, które muszą 
też włożyć niemało wysiłku 
w  przygotowanie wyjazdu do 
Giemlic. Odwiedzają nas coraz 
liczniejsze grupy, co sprawia 

też, że z  każdym rokiem sta-
jemy przed jeszcze większym 
wyzwaniem organizacyjnym – 
mówi nam Janina Gruchocka, 
dyrektor ośrodka „Żuławski 
Słonecznik” w Giemlicach.
Trzeba jednak dodać, że orga-
nizacja imprezy jest na „6”, ale 
nie byłoby to możliwe, gdyby 

nie życzliwość wielu osób. Sa-
mych wolontariuszy było ok. 
80 i  to również dzięki nim 
olimpiada w  Giemlicach za-
wdzięcza tak duży rozgłos, 
a przede wszystkim sukces.
 – Nie jest tak, że panuje 
ogólnonarodowa znieczuli-
ca i  ludzie nie chcą pomagać. 

Jesteśmy dowodem na to, że 
jest zupełnie inaczej. Nam po-
maga wiele osób i  korzystając 
z okazji, wszystkim serdecznie 
dziękuję za wsparcie – dziękuje 
Janina Gruchocka.

(lubek)
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SIĘGNĘLI PO DOFINANSOWANIE 

wocławy z jedyną ekopracownią w powiecie

W  Baninie wręczono do-
kumenty, potwierdzające 
przyznanie dotacji na łącz-
ną kwotę 2 mln zł. Pieniądze 
będą wydatkowane na utwo-
rzenie szkolnych ekopracow-
ni. Część „tortu”, dzielonego 
przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i  Go-
spodarki Wodnej w Gdańsku, 
trafił również do gminy Cedry 
Wielkie, a pracownia urucho-
miona zostanie w Szkole Pod-
stawowej w Wocławach.
„Ekopracownie – zielone ser-
ce szkoły” to ogólnopolski 
program, w  ramach które-
go w całej Polsce powstać ma 
760 pracowni. Jedna z nich na 
pewno uruchomiona zostanie 

w szkole w Wocławach.
 – To kolejna dobra wiadomość 
dla uczniów. Dzięki otrzy-
manym środkom powstanie 
w  Wocławach nowoczesna 
ekopracownia, która – mam 
taką nadzieję – przyczyni się 
do większego zainteresowania 
naszą przyrodą. Być może dla 
niektórych będzie do począ-
tek działań, które będą zmie-
rzać do realizacji inicjatyw, 
mających chronić nasz klimat 
– mówi wójt gminy Cedry 
Wielkie Janusz Goliński.
Na realizację przedsięwzięcia 
gmina Cedry Wielkie otrzy-
mała 50 tys. zł, a cały projekt 
w  Wocławach kosztować ma 
nieco ponad 56 tys. zł. Poza 

Cedrami Wielkimi pieniądze 
na ekopracownie otrzymało 
jeszcze 31 pomorskich samo-
rządów i  szkół. Wśród bene-
ficjentów znalazły się podsta-
wówki i szkoły średnie, a pie-
niądze mają być przeznaczane 
na modernizację istniejących 
pomieszczeń.
Program zakłada, że na tere-
nie każdego powiatu powsta-
ną co najmniej dwie pracow-
nie szkolne: przyrodnicza oraz 
dotycząca odnawialnych źró-
deł energii. W powiecie gdań-
skim pieniądze otrzymały do-
tychczas tylko Cedry Wielkie.

(lubek)

O TURYSTYCE I ROLNICTWIE

wicemarszałek w cedrach wielkich
Józef Sarnowski, wicemarsza-
łek województwa pomorskie-
go oraz Krzysztof Pałkowski 
– Dyrektor Departamentu 
Środowiska i  Rolnictwa od-
wiedzili gminę Cedry Wiel-
kie. Goście wspólnie z wójtem 
Januszem Golińskim obej-
rzeli postępy prac na budowie 
kolejnego odcinka Wiślanej 
Trasy Rowerowej. Zawitali 
również do portu w Błotniku, 
gdzie zakończył się niedawno 
projekt budowy Centrum In-
formacji Rybackiej.
 – Gminę Cedry Wielkie 
znam nie od dziś i jestem pod 
ogromnym wrażeniem zmian, 
jakie tu zaszły w  ostatnich 
latach. Szczególny podziw 

budzą dwie inwestycje: mari-
na w Błotniku i rowerowa au-
tostrada, czyli Wiślana Trasa 
Rowerowa. Przypomnę, że 
obie inwestycje były zreali-
zowane przy wykorzystaniu 
unijnych środków. Jestem pod 
wrażeniem działań samorzą-
du Cedrów Wielkich i  trzy-
mam kciuki za powodze-
nie kolejnych przedsięwzięć 
– mówi nam wicemarszałek 
Sarnowski.
Centrum Informacji Rybac-
kiej to kolejny element portu 
w  Błotniku, który zrealizo-
wano dzięki środkom finan-
sowym pozyskanym z  Samo-
rządu Województwa Pomor-
skiego w  ramach Programu 

Operacyjnego „Rybactwo 
i Morze”.
 – Centrum ma posłużyć do 
działań społecznych i  kultu-
ralnych, promujących również 
kulturę rybacką. W  ramach 
projektu odbył się już festyn, 
którego współorganizatorem 
było Stowarzyszenie Lokalna 
Grupa Rybacka Brać Mie-
rzei – dodaje Janusz Goliński. 
– Wspólnie z  wicemarszał-
kiem rozmawialiśmy nie tylko 
o prowadzonych inwestycjach. 
Poruszaliśmy również kwestie 
rolnictwa, które w  dalszym 
ciągu jest dominującą gałęzią 
gospodarki naszej gminy.

(lubek)
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DELTA WISŁA TOUR 2023

WYBORNA ZABAWA, RADOŚĆ

załoga gminy cedry wielkie uczestniczyła w pionierskim rajdzie dla motorowodniaków „delta wisła tour”, którego głównym 
koordynatorem był yacht club „nowa pasłęka”. Uczestnicy rajdu wyruszyli z elbląga, a ich miejscem przeznaczenia był błot-
nik, gdzie w minioną sobotę podsumowano wodniacką imprezę. trasa rajdu wiodła oczywiście szlakiem pętli Żuławskiej.

niektórzy mieszkańcy warcza i sąsiednich miejscowości mogli niedawno sądzić, że nad okolicą przechodzi potężna burza 
albo trzęsienie ziemi. nie było to jednak ani jedno, ani drugie. bawiliśmy się na festynie, który z okazji dnia dziecka zorgani-
zowano w szkole podstawowej specjalnej w warczu. 

na łodziach przepłynęli Pętlę Żuławską

Świętowali uczniowie szkoły w warczu

 – Gratuluję wszystkim uczest-
nikom rajdu, że w  tak trudnych 
warunkach udało się dopłynąć 
do końca. Już teraz zapraszam 
wszystkich za rok, a  myślę, że 
Błotnik ponownie przyjmie was 
w  swoich gościnnych progach – 
mówił obecny w  Błotniku Józef 
Sarnowski, wicemarszałek woje-
wództwa pomorskiego.
Na podsumowaniu imprezy nie 
mogło zabraknąć gospodarza ce-
drowskiej gminy – wójta Janusza 
Golińskiego.
 – Cieszymy się, że zainicjowa-
ny kilkanaście lat temu pomysł 
utworzenia Pętli Żuławskiej zo-
stał zrealizowany i dziś możemy 
być uczestnikami tak ciekawych 
wydarzeń jak „Delta Wisła Tour”. 
Inicjatywę rajdu będziemy oczy-
wiście wspierać, bo zależy nam na 
tym, aby Pętla Żuławska – w tym 

również nasza marina – w Błot-
niku tętniły życiem – dodaje Ja-
nusz Goliński.
W  rajdzie nie mogło zabraknąć 
załogi gminy Cedry Wielkiej, 
wśród której znalazła się m.in. Ju-
styna Słowińska, przewodnicząca 
rady Gminy Cedry Wielkie.
 – Cieszę się, że mogłam wziąć 
udział w  rajdzie. Muszę przy-
znać, że łatwo nie było, ale był 
czas na to, by podziwiać przy-
stanie, do których zawijaliśmy 
po drodze i  muszę przyznać, że 
każda ma swój urok. Najpiękniej-
szy jest jednak port w Błotniku – 
podkreśla Justyna Słowińska.
Obecny na podsumowaniu raj-
du Krzysztof Czopek, dyrektor 
Departamentu Infrastruktu-
ry Urzędu Marszałkowskiego 
w Gdańsku przyznał, że on i jego 
pracownicy są ambasadorami 

żeglarzy w  gdańskim urzędzie 
marszałkowskim.
 – Naszym zadaniem jest szu-
kanie środków finansowych, 
dzięki którym można później 

realizować kolejne inwesty-
cje w  portach Pętli Żuławskiej. 
Udało się nam wybudować porty 
żeglarskie, a  przy nich również 
przystanie dla kajakarzy. A  na 

tym nie poprzestaniemy. Mamy 
kolejne plany, o których na pew-
no będzie głośno. Inwestycje to 
nie wszystko, ponieważ istniała 
również możliwość pozyskania 

unijnych środków na szkolenia 
żeglarskie dzieci i  młodzieży – 
informuje Krzysztof Czopek.
Dodajmy w  tym miejscu, że 
z  takiej możliwości skorzystała 
również gmina Cedry Wielkie, 
uczestnicząc w projekcie „Pomor-
skie żagle wiedzy”.
 – To była wspaniała przygoda, 
w  czasie której poznaliśmy nie 
tylko nowe miejsca, ale również 
nowych ludzi. W rajdzie uczest-
niczyli wodniacy z Pomorza oraz 
goście z wielu różnych miejsc Pol-
ski – Lublina, Łodzi, Otwocka, 
Grudziądza czy Iławy. To poka-
zuje, że tereny te przyciągają że-
glarzy, a marina w Błotniku jest 
z całą pewnością najbardziej go-
ścinną – podsumował Grzegorz 
Hejber, koordynator rajdu.

(lubek)

Impreza, jak każdego roku 
zresztą, dostarczyła uczniom 
wiele radości oraz uśmiechu. 
Nie brakowało wybornej zaba-
wy, ale i  czegoś wyjątkowego 
dla podniebienia. Milusińscy 
i  ich starsi koledzy mogli do 
wyczerpania swoich sił  korzy-
stać z przygotowanych specjal-
nie dla nich atrakcji. Zapewne 
każde dziecko żałowało, że 
imprezowanie trzeba kończyć, 
ale dla nich mamy dobrą wia-
domość. Kolejny festyn z okazji 
Dnia Dziecka, na którym za-
pewne nie zabraknie atrakcji, 
odbędzie się za niespełna rok. 

(GR)

wydarzenia
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25 LAT SAMORZĄDU WOJEWÓDZTWA POMORSKIEGO

w polskiej Filharmonii bałtyckiej zainaugurowano obchody 25-lecia samorządu województwa pomorskiego. podczas uro-
czystości wręczono honorowe wyróżnienie za zasługi dla pomorza. odebrał je Jerzy Grzywacz. wyróżniono także osoby 
z najdłuższym stażem na stanowiskach prezydentów i burmistrzów miast, starostów i wójtów gmin. 

tworzymy wspólnotę mieszkańców, 
którą staramy się rozwijać

5 czerwca 1998 r. Sejm przy-
jął ustawy, które zmieniły po-
dział terytorialny naszego kraju. 
Wprowadzono reformę, dzięki 
której całkowicie zmienił się 
administracyjny podział Polski. 
Utworzono 16 samorządnych 
regionów – w  tym wojewódz-
two pomorskie w  obecnym 
kształcie.
 – Wtedy właśnie lokalne spo-
łeczności otrzymały szansę 
urządzania swoich małych oj-
czyzn zgodnie ze swoimi wła-
snymi oczekiwaniami i potrze-
bami. Ten impuls wyzwolił 
energię wielu wspólnot i  za-
czął zmieniać oblicze kraju, 
był znakiem zaufania dla oby-
wateli. W  1998 roku po wielu 
latach dyskusji, sporów i  prze-
targów politycznych doczeka-
no się wreszcie kompleksowej 
reformy ustroju terytorialnego 
Polski. Powstały wtedy samo-
rządowe powiaty i  16 woje-
wództw – mówi Mieczysław 
Struk, marszałek województwa 
pomorskiego.
W  przypadku Pomorza nowe 
województwo nawiązywa-
ło – oczywiście po części – do 
tego z przeszłości. Kształt gra-
nic obecnego województwa 
był też wynikiem zawirowań 
politycznych.
 – Tworzymy wspólnotę miesz-
kańców i staramy się ją rozwijać. 
Troska o  jak najwyższa pozy-
cję województwa pomorskiego 
w Polsce i Europie to szczególne 
zadanie nie tylko dla elit poli-
tycznych i gospodarczych regio-
nu, ale dla wszystkich Pomo-
rzan. Naszym obowiązkiem jest 
dalsze pomnażanie zasobności 

naszej nadmorskiej małej ojczy-
zny. Sztafeta pokoleń biegnie 
dalej, więc, jak pisał Lech Bąd-
kowski – patron pomorskiej sa-
morządności – powinniśmy być 
niezmiennie zwróceni twarzą 
ku przyszłości – podkreśla Mie-
czysław Struk. 
Jedną z  ikon pomorskiego sa-
morządu jest z  całą pewnością 
Grzegorz Grzelak, który był 
przewodniczącym sejmiku za-
równo dawnego województwa 
gdańskiego, jak i województwa 
pomorskiego.
 – Samorząd regionalny to nie 
tylko element decentraliza-
cji systemu zarządzania Pań-
stwem, ale także forma auto-
nomicznej wspólnoty miesz-
kańców. Budowa takiego samo-
rządu terytorialnego, o  jakim 
marzyliśmy, spowodowała, że 

stał się on niezbędnym elemen-
tem demokratycznego Państwa. 
Można jednak powiedzieć, że 
nic nie jest dane raz na zawsze… 
– podsumował Grzegorz Grze-
lak, mając na myśli ogranicze-
nia samorządu wprowadzone 
przez władze rządzące. – Mam 
tu na myśli ograniczenia do-
chodów własnych samorządów 
miast i  gmin. Próbowano je 
zastąpić funduszami celowymi. 
Działanie takie rodzi niebez-
pieczeństwo rozwoju zjawiska 
klientelizmu w  relacjach rząd 
– samorząd. 
Podczas uroczystości wręczono 
Jerzemu Grzywaczowi najwyż-
sze odznaczenie w  naszym sa-
morządzie regionalnym – Ho-
norowe Wyróżnienie za Zasługi 
dla Województwa Pomorskiego. 

 – Jestem wdzięczny za otrzy-
maną nagrodę, ponieważ praca 
w samorządzie jest ważną rzeczą 
w każdym państwie, a w Polsce 
szczególnie. Zaangażowałem 
się w  12-letnią pracę w  samo-
rządzie, gdyż miałem swoje po-
wody. Po zakończonej II woj-
nie światowej nienawidziłem 
Niemców i Sowietów. Człowiek 
akceptuje dobro i  zło, a  ja po-
stanowiłem właśnie starać się 
zaradzić złu, które było miedzy 
Polakami – Niemcami i Sowie-
tami. Postanowiłem pracować 
na rzecz polepszania stosunków 
między tymi trzema narodami. 
Ze względu na swoją pracę ro-
biłem to w  kręgu naukowców 
zarówno w  Niemczech, jak 
i  w  Rosji. Dopiero kiedy po-
wstały samorządy, mogłem ze 
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swoimi hasłami i ideami działać 
na gruncie samorządowym. Po la-
tach pracy doszedłem do wniosku, 
że Niemcy zmienili się diametral-
nie. Rosjanom w dalszym ciągu nie 
ufam – zauważa Jerzy Grzywacz.
Statuetki Gryfa Pomorskie-
go odebrali wójtowie: Tade-
usz Kobiela z Sierakowic, Jerzy 
Lewi-Kiedrowski z  Tuchomia, 
Zbigniew Walczak z Gniewina, 
Jarosław Wejer z  Luzina, Ro-
man Brunke z Karsina, Leszek 
Kuliński z  Kobylnicy, Andrzej 
Wyrzykowski z  Przodkowa, 
Błażej Konkol z  Trąbek Wiel-
kich oraz Tadeusz Puszkarczuk 
z  Pucka, burmistrzowie: An-
drzej Krzysztofiak z  Kwidzy-
na oraz Leszek Tabor ze Sztu-
mu, prezydent Gdyni Wojciech 

Szczurek, a także starosta człu-
chowski Aleksander Gappa.
Gryfa Pomorskiego otrzymali 
również byli szefowie samorzą-
du województwa: Jan Zarębski 
– marszałek województwa po-
morskiego w latach 1998–2002, 
Jan Kozłowski – marszałek 
w latach 2002–2010 oraz Grze-
gorz Grzelak – przewodniczący 
Sejmiku Województwa Pomor-
skiego w latach 2000-2002.
Inauguracji obchodów 25-le-
cia samorządu województwa 
pomorskiego towarzyszył oko-
licznościowy wykład prof. Ce-
zarego Obracht-Prondzyńskie-
go „Współcześni Pomorzanie 
– tożsamość, postawy, przeko-
nania (o  sobie i  innych)”, przy-
gotowany w  oparciu o  badania 

socjologiczne przeprowadzone 
w ostatnim czasie wśród miesz-
kańców regionu. 
– Przede wszystkim bardzo 
mocno identyfikujemy się z Po-
morzem. Kiedy przypomnimy 
sobie, że nasz region złożony 
jest z wielu społeczności, wielu 
różnych nowych kultur, które 
stworzyły się po 1945 roku, to 
fakt, że wszędzie na Pomorzu 
jest tak silna identyfikacja, sta-
nowi w jakiejś mierze sukces 25 
lat samorządu województwa – 
stwierdza prof. Cezary Obracht
-Prondzyński. – Dodatkowo 
aż 78 proc. osób twierdzi, że są 
dumni z  tego, że są mieszkań-
cami Pomorza. Jest to bardzo 
wysoki wskaźnik. Generalnie 
jesteśmy zadowoleni z  jakości 
życia w tym województwie oraz 
przekonani, że u nas po prostu 

żyje się lepiej niż w  innych re-
gionach kraju. Chciałbym, żeby 
to zapadło głęboko w  pamięć 
wszystkim samorządowcom. 
Musicie zapomnieć o byciu tyl-
ko sprawnymi menedżerami. 
Dla ludzi ważniejsze są kon-
sultacje, dialog i  rozmowa niż 
szybko podejmowane decyzje. 
Jeśli nie będziecie rozmawiali, 
nie będziecie traktowali miesz-
kańców podmiotowo, to tech-
nokratyzm zabije demokrację, 
nie tylko w wymiarze lokalnym.
Niebawem we wszystkich po-
wiatach województwa pomor-
skiego, odbędą się spotkania, 
podczas których przedstawione 
zostaną wyniki przeprowadzo-
nych badań.

(lubek)

Życie PoMorza

urodził się w  1929 r. 
w  Grudziądzu – w  ówcze-
snym województwie po-
morskim. W  czasie okupacji 
należał do Szarych Szeregów 
i walczył w powstaniu warszawskim. 
Po wojnie ukończył fizykę na Uniwersytecie 
Mikołaja Kopernika w Toruniu i tam też obro-
nił doktorat. Do emerytury był kierownikiem 
Zakładu Fizyki Ogólnej na Uniwersytecie 
Gdańskim. W  grudniu 1970 r. uczestniczył 
w protestach robotników na ulicach Gdańska. 
Był członkiem władz „Solidarności” na Uni-
wersytecie Gdańskim. Po wprowadzeniu sta-
nu wojennego aktywnie działał w konspiracji. 
W 1984 r. objął stanowisko prodziekana Wy-
działu Matematyczno-Fizyczno-Chemiczne-
go UG, z którego po roku został zdjęty z przy-
czyn politycznych. Uczestniczył w  obradach 
Okrągłego Stołu. Był współtwórcą Komite-
tu Obywatelskiego „Solidarność” w  Sopocie 
i z jego listy został w 1990 r. radnym, a także 
przewodniczącym Rady Miasta Sopotu.

W  pierwszej kadencji Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, Jerzy Grzywacz był radnym z li-
sty Akcji Wyborczej Solidarność. Otwierał 
pierwsze posiedzenie sejmiku, pełniąc funkcję 
radnego seniora, a  następnie kierował Komi-
sją Współpracy Zagranicznej i  Międzyregio-
nalnej. Szczególnie zaangażował się w nawią-
zanie współpracy pomiędzy województwem 
pomorskim a  Środkową Frankonią w  Niem-
czech. Jest ona kontynuowana do dziś i  wiele 
gmin pomorskich współpracuje z  samorząda-
mi Środkowej Frankonii.

Jerzy Grzywacz 
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ROTMANKA, STRASZYN UMOWY ZOSTAŁY PODPISANE

Monitorują place zabaw i rekreacji nowe oświetlenie jeszcze w tym roku
W  sumie 10 nowoczesnych 
kamer rejestruje teren placów 
zabaw: przy ul. Pocztowej 
w Straszynie i przy ul. Lipowej 
w Rotmance (amfiteatr). 
Istniejący, niesprawny, bo zde-
wastowany monitoring został 
zdemontowany, a w jego miej-
sce pojawił się nowy system 
kamer – z  zabezpieczeniem 
przeciwko wandalom i innymi 
rozwiązaniami pozwalającymi 

na rejestrację w wysokiej jako-
ści i bezpośredni odbiór obrazu 
przez strażników gminnych. 
 – Wykonanie gminnego mo-
nitoringu na większą skalę 
wymaga dużych nakładów fi-
nansowych oraz stworzenia 
odpowiedniej infrastruktury 
i  struktury organizacyjnej m. 
in. w  Straży Gminnej Gmi-
ny Pruszcz Gdański, dlate-
go rozpoczęliśmy od naprawy 

i  usprawnienia tego, co już 
mamy – zaznacza wicewójt 
gminy Pruszcz Gdański Da-
niel Kulkowski. – Przypomnę, 
że strażnicy gminni dysponują 
również kamerami – pułapka-
mi. Takie działania pozwalają 
nam na kontrolowanie newral-
gicznych punktów w gminie.

(MB)

Do końca października tego 
roku pojawi się w  sumie 47 
nowych słupów oświetlenio-
wych: w Straszynie, Juszkowie 
i w Wiślinie.
Wicewójt gminy Pruszcz 
Gdański Daniel Kulkowski 
podpisał umowy na nowe in-
westycje oświetleniowe:

 – W  Juszkowie oświetlimy 
ulicę Stokrotki – stanie tu 8 
lamp za łączną kwotę 80 tys. 
zł;
 – w Wiślinie (dalsza budowa 
oświetlenia w  kierunku By-
strej) stanie 10 lamp o warto-
ści 64 tys. zł;
 – w  Straszynie przy  

ul. Starogardzkiej stanie w su-
mie 29 słupów (w tym zostaną 
doświetlone przejścia dla pie-
szych) o  łącznej wartości 246 
tys. zł.

(MB)Fo
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 Ulica starogardzka w straszynie
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PRZEBUDUJĄ TRZY DROGI

Przywidz dostał 1,3 miliona 
Sieć drogowa to nie tylko 
drogi krajowe czy wojewódz-
kie. W znacznej mierze są to 
drogi gminne i  powiatowe. 
Dzięki samorządowi woje-
wództwa pomorskiego około 
15 km takich tras na Powiślu, 
Żuławach oraz na Kaszubach 
i Kociewiu zostanie wyremon-
towanych. Wśród beneficjen-
tów znalazła się także gmina 
Przywidz.
Wójt Marek Zimakowski 
i marszałek województwa po-
morskiego podpisali umowę, 
dzięki której gmina Przy-
widz otrzyma ponad 1,3 mln 
zł. Pieniądze będą wydane na 
przebudowę trzech ulic: Cha-
browej, Skarpowej i Łokietka.
 – To kolejna bardzo dobra 
wiadomość dla mieszkańców 
naszej gminy. Przypomnę, że 
kilka tygodni temu otrzymali-
śmy wiadomość o przyznaniu 
dofinansowania na budowę 
sal sportowych w  Pomlewie 
i  Trzepowie. Teraz podpisa-
liśmy umowę na dofinanso-
wanie przebudowy dróg. To 
poważny zastrzyk finansowy 
dla naszej gminy, która z wła-
snych środków na pewno nie 
udźwignęłaby tak poważnych 
wydatków – mówi nam Ma-
rek Zimakowski, wójt gminy 

Przywidz, który dodaje przy 
okazji, że jest to jednak kro-
pla w  morzu potrzeb, ponie-
waż jest jeszcze wiele odcin-
ków dróg, które wymagają 
remontów.
Dodajmy, że być może jesz-
cze w  tym roku ruszy prze-
budowa drogi wojewódzkiej 
Gdańsk – Kościerzyna – na 
odcinku Pomlewo – Nowa 
Karczma. Wójt Marek Zima-
kowski uważa, że w tym roku 

zapewne rozstrzygnięty zo-
stanie przetarg na przebudowę 
drogi, a same prace rozpoczną 
się w przyszłym roku. 
- To bardziej realny scena-
riusz. Ale najważniejsze, że to 
zadanie jest priorytetem rów-
nież dla Samorządu Woje-
wództwa Pomorskiego – pod-
sumowuje wójt.

(lubek)

 Gmina przywidz otrzyma ponad 1,3 mln zł  
na przebudowę trzech dróg.

DWIE DEKADY POLSKI W UNII EUROPEJSKIEJ

w maju przyszłego roku obchodzić będziemy jubileusz 20-lecia wstąpienia polski do Unii europejskiej. Życie pokazało, że 
był to słuszny krok. polska zaczęła nadrabiać stracony czas. dostrzec to można niemal na każdym kroku. 

Przywidz wyróżnia się wśród pomorskich samorządów

Wejście Polski do Unii Euro-
pejskiej dało naszym rodakom 
nie tylko swobodę w  podró-
żowaniu po Starym Konty-
nencie w celach turystycznych 
albo zarobkowych. Pieniądze, 
które pozyskują polskie samo-
rządy – w  tym również gmi-
na Przywidz – pozwalają na 
realizację wielu inwestycji, 
dzięki którym przede wszyst-
kim poprawił się komfort ży-
cia mieszkańców. Budowano 

drogi, sieci wodno-kanaliza-
cyjne i oczyszczalnie ścieków. 
 – W  naszej gminie, dopiero 
od roku 2010 zauważyliśmy 
namacalne korzyści płynące 
z  wstąpienia naszego kraju 
w  szeregi Unii Europejskiej. 
Odnoszę wrażenie, że w  la-
tach wcześniejszych w  gmi-
nie Przywidz nie było odpo-
wiedniej atmosfery do dzia-
łania. Dość powiedzieć, że 
do 2010 roku pozyskano ok. 

1200 tysięcy złotych z  fun-
duszy unijnych. Pierwszy 
projekt, który otrzymał zna-
czące dofinansowanie unijne, 
był związany z  instalacjami 
solarnymi i  realizowany był 
właśnie w  2010 roku – przy-
pomina Marek Zimakowski, 
wójt gminy Przywidz.
Dopiero od 2010 roku gmina 
Przywidz w  bardzo szybkim 
tempie zaczęła pozyskiwać 
unijne dotacje na budowę wo-
dociągów, sieci kanalizacyjne 
czy budowę hali sportowej.
 – 13 lat naszej działalności 
sprawiło, że gmina Przywidz 
znacząco zmieniła się. Z  bu-
dżetu gminy, z  tzw. „naszych 
podatków”, na cele inwesty-
cyjne moglibyśmy przezna-
czyć rocznie ok. 3 – 4 mi-
lionów złotych. Są to środki 
pozyskane chociażby z podat-
ków płaconych przez miesz-
kańców. Z  takim budżetem 
sama budowa oczyszczalni 
ścieków, która kosztowała 
ok. 30 milionów, trwałaby 
7–8 lat – wylicza Marek Zi-
makowski. – To pokazuje, że 

bez środków unijnych gmina 
Przywidz nie mogłaby liczyć 
na jakikolwiek rozwój i doty-
czy to każdej małej, polskiej 
gminy. 
Według bardzo skromnych 
szacunków gmina Przywidz 
mogła już pozyskać z budżetu 
UE ponad 60 mln zł. 
Unia dała nam cztery podsta-
wowe swobody, a  więc przy-
pływ towarów, usług, kapitału 
i  ten najważniejszy – prze-
pływ osób, o czym wielu z nas 
już zapomniało. Wójt Zima-
kowski przypomina, że jesz-
cze całkiem niedawno podró-
żowanie po Europie wiązało 
się z wieloma trudnościami. 
 – Dziś wystarczy posiadać 
dowód osobisty i  środki fi-
nansowe, by podróżować 
po wielu zakątkach Europy, 
a  nawet mieszkać w  miejscu, 
które nam się podoba. Biorąc 
pod uwagę dzisiejsze uwarun-
kowania geopolityczne, warto 
być członkiem struktur, które 
zapewniają chociażby bezpie-
czeństwo. Gdybyśmy nie byli 
członkami Unii Europejskiej 

i NATO, to okazałoby się, że 
Polska byłaby kolejnym ce-
lem Putina zaraz po Ukrainie 
– zauważa wójt Zimakowski, 
który uważa, że przywidz-
ka gmina niemal dogoniła 
Europę.
Do pełni szczęścia gminie 
brakuje poważnego przed-
siębiorcy, który zatrudniałby 
kilkaset osób. Gmina posia-
da tereny inwestycyjne, które 
mogłyby posłużyć pod dzia-
łalność związaną z logistyką.
 – W  naszym przypadku nie 
możemy postawić tylko na tu-
rystykę, bo przychody z  niej 
są znikome. Dzięki unijnym 
środkom wyróżniamy się 
wśród innych samorządów in-
westowaniem w  odnawialne 
źródła energii. Nie wystarczą 
jednak same pieniądze. Aby 
osiągnąć jeszcze większy suk-
ces, potrzebne jest też zaan-
gażowanie mieszkańców, bo 
przecież jest to mała ojczy-
zna, w której razem żyjemy – 
podkreśla wójt.

Krzysztof Lubański 

 Środki europejskiej pozwoliły też na proces scalania gruntów w trzepowie, w ramach 
czego przebudowano ulicę mestwina.

 bez dotacji z Unii europejskiej oczyszczalnia ścieków w piekle dolnym  
nie powstałaby w tak szybkim tempie.

 również przy wsparciu zewnętrznych środków wybudowano arenę przywidz
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Życie Pruszcza gdańskiego

DZIELĄ SIĘ WIEDZĄ I ZDOBYWAJĄ NOWE KOMPETENCJE

PRZEDNIA ZABAWA W FAKTORII

pruszczańscy studenci ukończyli kolejny rok akademicki. tym razem był on wyjątkowy. dlaczego? właśnie w tym roku Uni-
wersytet trzeciego wieku w pruszczu Gdańskim świętuje swoje 15-lecie. 

najmłodsi mieszkańcy pruszcza Gdańskiego długo czekali na ten dzień. dzień dziecka to jedna z najważniejszych imprez 
w kalendarzu wydarzeń organizowanych przez centrum kultury i sportu.

15-lecie uniwersytetu trzeciego wieku 

Świętowały dzieci w Pruszczu gdańskim

Powołana do życia w 2008 roku 
pruszczańska uczelnia dla se-
niorów jest filią Gdańskiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
i  działa pod patronatem Uni-
wersytetu Gdańskiego. Uni-
wersytet działa przy Funda-
cji Pomocy Społecznej im. J. 
Beaumont.
 – Jesteśmy w  doborowym to-
warzystwie. Pójdę nawet o krok 
dalej i  powiem, że fundacja, 
władze Pruszcza Gdańskiego 
i  powiatu gdańskiego działa-
ją jak stare dobre małżeństwo. 
Bez tej współpracy niewiele 
zadań moglibyśmy zrealizować 
– mówiła na uroczystości Elż-
bieta Urbanowicz, koordynator 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
w  Pruszczu Gdańskim. – Tyl-
ko w  tym roku mieliśmy 462 
słuchaczy. Zorganizowaliśmy 

prawie 20 wykładów i  zatrud-
niliśmy 18 nauczycieli, trene-
rów, wykładowców, terapeu-
tów. Nasi seniorzy byli też na 
wielu wycieczkach. Zajęcia od-
bywały się w  różnych grupach 
tematycznych.
Święto uniwersytetu to nie tyl-
ko zasługa lokalnych samorzą-
dowców, którzy wspierają ini-
cjatywę, ale również samych 
seniorów, którzy w  dalszym 
ciągu chcą zgłębiać swoją wie-
dzę i  brać udział w  zajęciach 
terapeutycznych. 
Małgorzata Czarnecka-Sza-
frańska, przewodnicząca Rady 
Miasta Pruszcz Gdański za-
uważyła, że całe przedsięwzię-
cie nie odniosłoby sukcesu, gdy-
by nie zaangażowanie Elżbiety 
Urbanowicz. 
 – Doskonale pamiętam prace 

nad pierwszą radą programo-
wą. Szybko ten czas upłynął, 
a  w międzyczasie wydarzyło 
się wiele interesujących rzeczy. 
Dziś możemy świętować 15-le-
cie uniwersytetu, ale wierzę, że 
jeszcze wiele ciekawego przed 
naszymi studentami – dodał 
Jerzy Kulka, zastępca burmi-
strza Pruszcza Gdańskiego ds. 
społecznych.
Senator Ryszard Świlski pod-
kreślił, że studenci Uniwersyte-
tu Trzeciego Wieku są w takim 
momencie, w  którym ich życie 
nieco zwolniło i  mają czas na 
studiowanie.
 – Teraz jesteście ludźmi, którzy 
są ze sobą, a skupia Was uczelnia. 
Jesteście tu przede wszystkim po 

to, by dzielić się swoją wiedzą, ale 
i  zdobywać nowe umiejętności 

i  kompetencje. Tworzycie gru-
pę ludzi, która daje inspiracje 

i pomaga, ale jest też krytyczna, 
za co również dziękuję – mówił 
senator Świlski.
Obecny także na uroczystości 
Zygmunt Rzaniecki, członek 
Zarządu Powiatu Gdańskie-
go nawiązał do swojej pracy 
edukacyjnej.
 – W oświacie zawsze skupiali-
śmy się na dydaktyce i kwestiach 
wychowawczych. Wiem, że do 
Państwa wiedzy nie można mieć 
żadnych zastrzeżeń, dlatego ży-
czę wszystkich słuchaczom …
problemów wychowawczych – 
tej rogatej, niespokojnej duszy, 
którą każdy słuchacz i  uczeń 
mieć powinien. Ale przede 
wszystkim życzę wszystkim 
dużo dobrego zdrowia – życzył 
Zygmunt Rzaniecki.

(lubek)

 – Wspólną zabawę zaczęliśmy 
w  Cukrotece, gdzie rozpoczął 
się Happening Profilaktyczny. 
W ramach imprezy zorganizowa-
liśmy także Przejazd Rowerowy 
„Rowerem przez Pruszcz”. Każdy 
uczestnik otrzymał pamiątkowe 

kamizelki odblaskowe ufundo-
wane przez NDI Development. 
W przejeździe udział wzięło udział 
ok 1000 osób, a wśród nich liczne 
grono stanowili najmłodsi miesz-
kańcy naszego miasta – mówi Piotr 
Pułkowski, dyrektor CKiS.

Uczestnicy rowerowej wyprawy 
finiszowali na terenie faktorii, 
gdzie odbywał się Rodzinny Pik-
nik. Na scenie występował zespół 
PoMaDa (Pola Maja Daniel Cio-
łek), który zaśpiewał wiele bajko-
wych przebojów. Po koncercie na 
deskach amfiteatru wystąpił Teatr 
Czwarte Miasto ze spektaklem 

„Książę Popusz i jego przyjaciele”. 
Podczas festynu na Wyprzedaży 
Kocykowej mali goście mieli szan-
sę sprzedać, kupić lub wymienić 
się zabawkami. Przez całe wyda-
rzenie animacje dla dzieci pro-
wadzili artyści z Małej Akademii 
Teatralnej pod przewodnictwem 
Sławomira Kochanka. 

 – Zabawa była przednia, co 
można było zobaczyć na twa-
rzach dzieci. Wydarzenie to 
zostało objęte honorowym Pa-
tronatem Burmistrza Prusz-
cza Gdańskiego – Janusza 
Wróbla.  Korzystając z  okazji, 

dziękujemy wszystkim za 
udział we wspólnych obcho-
dach tego ważnego dnia i  za-
praszamy za rok – zaprasza 
Piotr Pułkowski.

(AN)
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DNI GMINY KOLBUDY

to były dwa dni prawdziwego szaleństwa. pogoda dopisała, frekwencja również, a muzyczne gwiazdy zawieść po prostu 
nie mogły. w sobotę i niedzielę 3 i 4 czerwca okolice Gminnej przystani Żeglarskiej odwiedziły tysiące mieszkańców i go-
ści, aby wziąć udział w atrakcjach „dni Gminy kolbudy”. tradycyjnie wspólne świętowanie rozpoczęto od przemarszu uli-
cami kolbud. liczba uczestników z roku na rok rośnie, a kolorowe przebrania uczestników i pomysły na zwrócenie uwagi na 
reprezentacje poszczególnych sołectw imponują.

dwa dni doskonałej zabawy i integracji

– Dziękuję wszystkim za udział 
w święcie naszej gminy i mam na-
dzieję, że wszyscy dobrze się ba-
wili – mówi wójt gminy Kolbudy 
Andrzej Chruścicki. – Teren nad 
jeziorem odwiedzili mieszkańcy 
w  różnym wieku, a humory do-
pisywały zarówno maluchom, jak 
i seniorom.
N i e k w e s t i o n o w a n y m i 

gwiazdami dwudniowego świę-
towania byli „Danzel” i Sara Ja-
mes. Ich występy w sobotni i nie-
dzielny wieczór przywiodły pod 
scenę tłumy mieszkańców i gości, 
którzy entuzjastycznie reagowali 
na występy, śpiewając z muzycz-
nymi gośćmi ich największe hity. 
Najwytrwalsi i  najbardziej za-
gorzali fani po koncertach mieli 

okazję zrobić wspólne zdjęcie czy 
zdobyć autografy artystów.
 – Sara była super, znam jej 
wszystkie piosenki, a  teraz mam 
z nią zdjęcie – mówiła wyraźnie 
podekscytowana młoda fanka. – 
Moje koleżanki, które też ją lubią, 
pękną chyba z zazdrości. Właśnie 
rozsyłam im selfie z Sarą.
Dzień wcześniej, od kontaktu 

z  fanami nie stronił również 
„Danzel”, który równie chętnie 
rozmawiał z mieszkańcami i po-
zował do zdjęć.
Jednak wspomniani artyści nie 
byli jedynymi, którzy wystąpili 
na scenie „Dni Gminy Kolbudy”. 
Swoje umiejętności wokalne pre-
zentowali również mieszkańcy. 
Seniorzy, uczniowie, a  także ze-
społy „Mitra”, „Odjechany ekspe-
ryment” oraz lokalna wokalistka 
Nela Szmelter. Ich występy rów-
nież zostały bardzo ciepło przyję-
te przez publiczność.
Na scenie „Dni Gminy Kolbudy” 
przeprowadzono też finał kon-
kursu „Kolbudy Music Talent 
Show”, w którym zaprezentowali 
się uczniowie wyłonieni w prze-
prowadzonych wcześniej elimi-
nacjach szkolnych i  gminnych. 
Decyzją jury wygrała Matylda 
Bobrzecka z ZKiW w Lublewie 
Gdańskim. To właśnie ona w na-
grodę nagra singiel w profesjonal-
nym studio. Dodatkową nagrodą 
był dla niej występ poprzedzający 
koncert gwiazdy wieczoru Sary 
James. Wręczono też nagrodę 
publiczności. Tę w internetowym 
głosowaniu mieszkańcy przyznali 
duetowi Alicja i Karol ze Szkoły 

Podstawowej w Pręgowie.
 – Koncert młodych talentów 
to świetny pomysł – mówi pan 
Piotr, emeryt, który wraz z żoną 
brał udział w wydarzeniu. – To na 
pewno wielkie przeżycie dla tych 
młodych ludzi i okazja, żeby za-
prezentować swój talent szerszej 
publiczności. 
Podczas „Dni Gminy Kolbudy” 
zaprezentowali się również Mi-
strzowie Świata z Pręgowa, czyli 
zwycięzcy Światowego Finału 
Odysei Umysłu, który przed kil-
koma dniami odbył się w Stanach 
Zjednoczonych.
Jak zawsze nie zabrakło emo-
cji sportowych. W  nietypowych 
konkurencjach rywalizowały re-
prezentacje poszczególnych so-
łectw. Oceniano też słodkie wy-
pieki oraz najbardziej oryginalne 
kreacje i  pomysły na zwrócenie 
uwagi na swoją ekipę podczas 
parady ulicami Kolbud. Po pod-
sumowaniu wyników nagroda 
trafiła do sołectwa Bąkowo.
Nie nudzili się też najmłodsi, 
którzy oblegali popularne „dmu-
chańce”, malowali buzie, pletli 
warkoczyki, a  także oddawa-
li się szaleństwu podczas pia-
na party. Starsi mogli natomiast 

przyjemnie spędzać czas przy 
stolikach, posilając się daniami 
sprzedawanymi w foodtruckach.
Stało się już tradycją, że w święcie 
gminy uczestniczą goście z part-
nerskiego miasta Uffenheim. Nie 
inaczej było tym razem. Delega-
cja z burmistrzem Wolfgangiem 
Lampe bawiła się razem z miesz-
kańcami. Samorządowiec z  Ba-
warii i  jego małżonka odebrali 
z  rąk wójta Andrzeja Chruścic-
kiego bukiet kwiatów, gdyż wła-
śnie tego dnia obchodzili okrągły 
jubileusz małżeństwa.
 – Jeszcze raz dziękuje serdecznie 
wszystkim uczestnikom i wyko-
nawcom oraz osobom zaanga-
żowanym w przygotowanie „Dni 
Gminy Kolbudy”, jak również 
sponsorom wydarzenia – mówi 
wójt Andrzej Chruścicki.
Partnerami wydarzenia byli: Ol
-trans Hewelt, Toyota Carter 
Chodzeń, Łączpol sp. z o.o., Bro-
war Amber i  Powiat Gdański. 
Patronat medialny objęli Północ-
na TV, Radio Kaszëbë i Panora-
ma Pomorza.

(RN)

DROGOWE INWESTYCJE W KOWALACH

sadowa i nektarowa oddane do użytku

W Kowalach zakończono bu-
dowę ulic Sadowej i Nektaro-
wej. W  symbolicznym pod-
sumowaniu inwestycji udział 
wzięli przedstawiciele samo-
rządu z wójtem gminy Kolbu-
dy Andrzejem Chruścickim, 
a  także osoby zaangażowane 
w  realizację przedsięwzięcia 
i okoliczni mieszkańcy.
Wraz z  nową nawierzchnią 
z betonowej kostki wykonana 
została kanalizacja deszczowa 
oraz oświetlenie. Łączna dłu-
gość zmodernizowanych od-
cinków wynosi około 1,3 km. 
Wzdłuż jezdni wybudowano 
chodniki. 
Dla poprawy bezpieczeństwa 
powstały dwa wyniesione 
skrzyżowania oraz dwa pro-
gi zwalniające. Wykonano 70 

zjazdów na przylegające do 
obu ulic posesje. Inwestycję 
o łącznej wartości 5,8 miliona 
złotych zrealizowała firma Ol
-Trans sp. z o.o.
 – Budowę rozpoczęto przed 
wakacjami 2022 roku – mówi 
Andrzej Chruścicki. – Ze 
względu na dość gęstą zabu-
dowę jednorodzinną w  tym 
rejonie prace były dość uciąż-
liwe dla mieszkańców. Ci 
z perspektywy czasu przyzna-
ją jednak, że warto było cze-
kać i  znosić wszelkie niedo-
godności i  utrudnienia. Dziś 
zamiast na pokrytą błotem 
lub wzbijającą w  powietrze 
tumany kurzu dziurawą dro-
gę wyjeżdżają na równą, no-
woczesną ulicę lub spaceru-
ją bezpiecznie i  suchą stopą 

po nowym chodniku. Kom-
fort mieszkańców, zarówno 
tych zmotoryzowanych, jak 
i  pieszych z  pewnością uległ 
znacznej poprawie.
Satysfakcji z  ukończonej in-
westycji nie kryje również 
radna i  sołtys Kowal Justyna 
Połomska. Podziela opinię, 
że realizacja przedsięwzięcia 
nie była łatwa. Prace drogowe 
dały się we znaki mieszkań-
com zwłaszcza w  porze zi-
mowej. Dodaje, że patrząc na 
efekt końcowy widać, że cier-
pliwość się opłaca.
Oddane do użytku ulice to 
drogi publiczne klasy D. Pręd-
kość projektowana dla obu od-
cinków wynosi 20 km/h.

(RN)

 pochód poprowadził wójt andrzej chruścicki

 parada ulicami kolbud

 sara James z fanami
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10 LAT POWIATOWEJ PARAOLIMPIADY

przy szkole podstawowej w straszynie odbyła się X paraolimpiada powiatowa. Uśmiech jej uczestników udowodnił, że im-
preza jest wyczekiwana przez najmłodszych – szczególnie, że połączona była z obchodami dnia dziecka.

Podwójne święto dzieci w straszynie 

W  paraolimpiadzie liczy się 
przede wszystkim dobra za-
bawa, bo wszyscy traktowani 
są na równi. Każdemu startu-
jącemu w zawodach przypisa-
ny był opiekun. Konkurencje 
są oczywiście dostosowane 
do możliwości uczestników 
jubileuszowej paraolimpiady. 
W  organizację imprezy włą-
czają się nie tylko samorządy 
powiatu gdańskiego i  gmi-
ny Pruszcz Gdański, ale też 
instytucji i  służb munduro-
wych, dzięki czemu dzieci 
mogły obejrzeć np. pokazy 
przygotowane przez Policję 
czy straż pożarną. Była to 
również okazja do integracji 
z  rówieśnikami i  doskonale-
nia swoich umiejętności. 
Od samego początku olim-
piadzie towarzyszy m.in. 
Andrzej Pastuszek, miesz-
kaniec Straszyna i  wiceprze-
wodniczący Rady Powiatu 
Gdańskiego. 
 – Jak zauważył starosta 

Marian Cichon, były czasy, 
kiedy dzieci niepełnosprawne 

nie wychodziły ze swoich do-
mów. Dziś jest inaczej. Wszy-
scy bawimy się wspólnie na 
jednej imprezie, a ja cieszę się, 
że mogę dać cząstkę siebie dla 

innych – mówi „Panoramie” 
Andrzej Pastuszek. – Dla 
uczestników olimpiady liczy się 
sam udział i dobra zabawa, a nie 
walka o  poszczególne miejsca. 

Przyglądałem się dzieciom 
i  cieszyłem się, kiedy widzia-
łem ich radość i  uśmiechnięte 
buzie. Dlatego my, czyli po-
wiat gdański będziemy wspierać 

organizację kolejnych edycji pa-
raolimpiady, aby trwała one nie-
przerwanie przez długie lata.

(lubek)

TRWA NABÓR WNIOSKÓW DO III EDYCJI 

budżet obywatelski gminy kolbudy
Do końca czerwca potrwa na-
bór wniosków do III edycji Bu-
dżetu Obywatelskiego Gminy 
Kolbudy. Wzorem lat ubie-
głych zgłoszenia składać moż-
na za pośrednictwem platformy 
elektronicznej https://kolbudy.
budzet-obywatelski.org/. Od-
nośnik do strony dedykowa-
nej budżetowi obywatelskiemu 
znajduje się również w  serwisie 
www.kolbudy.pl. Zgłoszone 
i wybrane w głosowaniu projekty 
mieszkańców realizowane będą 
w roku 2024.

Regulamin dopuszcza dodat-
kowo możliwość tradycyjnego 
składania wniosków oraz gło-
sowania. Stosowne formularze 
będzie można pobrać w Punkcie 
Obsługi Klienta Urzędu Gminy 
Kolbudy.
Głosowanie na zgłoszone i  do-
puszczone projekty odbywać się 
będzie w  terminie 28 sierpnia 
–10 września. Wyniki ogłoszone 
zostaną 14 września br.
 – Budżet Obywatelski to do-
datkowe inwestycje i  okazja do 
realizacji pomysłów zgłaszanych 

przez mieszkańców – mówi wójt 
gminy Kolbudy Andrzej Chru-
ścicki. – To również bezpośredni 
wpływ lokalnej społeczności na 
zmiany, jakie zachodzą w  na-
szym najbliższym otoczeniu. 
Opracowując i  zgłaszając swoje 
projekty, realizujemy potrzeby 
nasze, naszych sąsiadów oraz 
najmłodszych obywateli gmi-
ny. Nowe ławki, kosze na śmie-
ci, huśtawki na placach zabaw 
i  wiele innych potrzeb o  cha-
rakterze inwestycyjnym i  spo-
łecznym możemy zrealizować 

wspólnie. Zachęcam więc 
wszystkich Państwa do aktyw-
nego udziału w rozpoczynającej 
się w czerwcu trzeciej już edycji 
budżetu obywatelskiego. 
Tym razem łączna kwota prze-
znaczona na realizację składa-
nych przez mieszkańców za-
dań wynosi 450 tysięcy złotych. 
Koszt jednego zadania nie może 
przekroczyć 80 tysięcy złotych.

(RN)

PRUSZCZ GDAŃSKI

innowacyjny samorząd
Wśród 12 nagrodzonych w ka-
tegorii gminy miejskie w kon-
kursie Innowacyjny Samorząd 
znalazł się Pruszcz Gdański. 
Nasze miasto otrzymało wy-
różnienie za projekt „Miejska 
sieć nośników informacji – eko-
logicznie i sprawnie”.
– Od blisko trzech lat w  na-
szym mieście rozwijana jest 
sieć ekranów cyfrowych, które 
są nośnikiem informacji. Obok 
afiszy kulturalnych i  rozryw-
kowych znajdziemy tam in-
formacje obywatelskie oraz 
ogłoszenia społeczne. Dzięki 
temu projektowi eliminujemy 
znaczącą część kosztów, w tym 
wydruku, montażu i  demon-
tażu afiszu oraz jego utyliza-
cji. Przy tym możemy szybko 
i dynamicznie generować treści 

szczególnie w sytuacjach, które 
tego wymagają. To, jak ważna 
jest szybka reakcja i dynamicz-
nie generowany komunikat, 
pokazały nam wyraźnie ta-
kie sytuacje jak pandemia czy 
wybuch wojny na Ukrainie 
– mówi Janina Wilkos-Gad, 
Kierownik Referatu Współ-
pracy i  Promocji w  Urzędzie 
Miasta Pruszcz Gdański.
Na terenie miasta znajdziemy 
14 ekranów multimedialnych. 
Lokalizację i  opis ekranów 
znajdziemy na mapie pod adre-
sem: ekrany.pruszcz-gdanski.
pl. Informacje na ekranach pu-
blikuje zespół Referatu Współ-
pracy i  Promocji pruszczań-
skiego magistratu.

(GR)
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DLA ZAKOCHANYCH NA BURSZTYNOWYM

ławeczka pamięci ryszarda 
trojanowskiego

Od kilku lat w miejskiej prze-
strzeni pojawiają się ławeczki 
upamiętniające znamienitych 
mieszkańców Pruszcza Gdań-
skiego. W najbliższych dniach 
na terenie miast staną dwie 
kolejne. 
 – Jedna z ławeczek, która sta-
nie w pobliżu siedziby Ochot-
niczej Straży Pożarnej przy ul. 
Chopina, upamiętniać będzie 
zmarłego niedawno Ryszarda 
Trojanowskiego, który przez 
wiele lat pełnił funkcję pre-
zesa pruszczańskiej jednostki 

– mówi nam Małgorzata 
Czarnecka-Szafrańska, prze-
wodnicząca Rady Miasta 
Pruszcz Gdański. 
Uroczyste odsłonięcie ławecz-
ki odbędzie się w  niedzielę – 
w czasie Dni Pruszcza.
Druga ławeczka stanie w  są-
siedztwie nowego placu zabaw 
na Osiedlu Bursztynowym 
(ul. Rogozińskiego), a poświę-
cona zostanie zakochanym. 
 – Niektóre miasta mają mosty 
dla zakochanych. W Pruszczu 
Gdańskim zakochani będą 

mieć swoją ławeczkę, z  któ-
rej roztaczać się będzie widok 
na panoramę Gdańska, kanał 
Raduni czy Żuławy. Myślę, 
że pomysł ucieszy zakocha-
nych, ale również tych, którzy 
chcieliby znaleźć klimatyczne 
i  zaciszne miejsce, gdzie mo-
gliby poświecić się zadumie 
– dodaje Ireneusz Czernec-
ki, wiceprzewodniczący Rady 
Miasta Pruszcz Gdański.

(KL)

w miniony weekend odbyła się 4. senioriada Gminy trąbki wielkie. zawody 
rozegrano w stolicy gminy, a uczestniczyć w niej mogły osoby, które urodziły 
się co najmniej w 1963 roku. mistrzami gminy zostali seniorzy z kłodawy.
zawody rozegrano w ramach współzawodnictwa sołectw 2023. 

Po Mistrzostwach Gminy 
w  wędkarstwie i  Senioriadzie 
prowadzi Sobowidz (57 pkt), 
druga jest Kłodawa (49 pkt), 
a  trzecie - Gołębiewo Wielkie 
(48 pkt). Następna impreza to 
27. Turniej Sołectw, który ro-
zegrany zostanie w dniu 9 lipca 
2023 roku w Kaczkach.
 – W senioriadzie uczestniczyły 
52 osoby z 11 sołectw. Zawody 
odbywały się w  6 konkuren-
cjach ustalonych przez Gmin-
ną Radę Seniorów, oddzielnie 
dla pań i  panów – informuje 
Leszek Orczykowski, dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Trąbkach 
Wielkich.
W  poszczególnych konkuren-
cjach zwyciężali: rzuty piłkami 
do kosza – Barbara Rogalewska 
i Kazimierz Niesiołowski (obo-
je Mierzeszyn), rzuty boulami 
do celu – Bernadeta Kolbusz 
(Mierzeszyn) i  Władysław 
Kanka (Trąbki Małe), rzu-
ty podkowami do celu – Zofia 
Gębka (Domachowo) i  Józef 
Potocki (Gołębiewo Wiel-
kie), strzały piłkami do bram-
ki – Daniela Kędziora (Kaczki) 

i Tadeusz Mientki (Gołębiew-
ko), rzuty ringo do celu – Ber-
nadeta Kolbusz (Mierzeszyn) 
i  Adam Sadowski (Kłodawa), 
rzuty lotkami do tarczy – Ewa 
Musyt (Sobowidz) i Adam Sa-
dowski (Kłodawa).
W klasyfikacji sołectw bezkon-
kurencyjna okazała się Kłoda-
wa (284 pkt). Miejsca na po-
dium zajęły jeszcze sołectwa 
Sobowidza (283 pkt) i  Doma-
chowa (265 pkt).

(GR)

GMINNA SENIORIADA

kłodawa z mistrzowskim 
tytułem

  pomysłodawcą postawienia ławeczki dla zakochanych na osiedlu bursztynowym  
był ireneusz czernecki.

Z MYŚLĄ O DZIECIACH

imprezowo w „czwórce”
Z  okazji Dnia Dziecka 
w  Szkole Podstawowej nr 4 
w  Pruszczu Gdańskim zor-
ganizowano wielki festyn. 
Imprezę wspólnie zorgani-
zowały rady rodziców szkoły 
i przedszkola.
 – Na naszych gości czekało 
mnóstwo atrakcji. Na miło-
śników słodyczy czekały lody 
i wata cukrowa, ale i ciasta na 
specjalnie zorganizowanym 
na tę okazję kiermaszu. Chęt-
ni mogli dowoli bawić się na 
dmuchańcach. Nie zabrakło 

zabaw, pokazów, przygotowa-
nych przez strażaków i  poli-
cjantów. Fani czterech kółek 

mogli też podziwiać ciągnik 
siodłowy i auta driftowe. Pod-
czas imprezy przeprowadzono 
także aukcję, a  chętni mogli 
kupić los na loterii fantowej – 
informuje nas Renata Freda, 
wicedyrektor Szkoły Podsta-
wowej nr 4.
Na scenie swoje artystyczne 
talenty prezentowali ucznio-
wie, a  jako pamiątkę moż-
na było sobie zrobić zdjęcie 
w fotobudce. 

(GR)

wydarzenia




